

Zeischa, Bad Liebenwerda, Brandenburg



© OpenStreetMap-Mitwirkende

Die stillgelegte Kiesgrube Zeischa, direkt am Waldbad bei Bad Liebenwerda, liegt auf dem westlichen Streumener Alt-Elbelauf. Im Bild sieht man die Aufbereitungsanlage mit den dahinter liegenden Halden unterschiedlicher Körnungen. Die Funddicke war hier sehr dünn und die Geduld der Sammler wurde auf eine harte Probe gestellt. Man fand eher Amethyste und Achate aus dem sächsischen Raum als Achate böhmischer Herkunft (Tschechische Republik). In der aktiven Betriebszeit war das Sammeln hier absolut problemlos.



Roland Noack photo.

The abandoned gravel pit Zeischa directly at the Waldbad near Bad Liebenwerda is located on the western Streumener ancient Elbe river bed. In the picture you can see the processing plant with stockpiles of different grain sizes behind it. The density of finds here was very thin and the patience of the collectors was put to the test. Amethysts and agates from the Saxon area were more likely to be found than agates of Bohemian (Czech Republic) origin. During the active operating time, collecting was possible here without any problem.



3,5 cm.



4,5 cm.



6 cm.



6 cm.

Alle Achate / All agates Roland Noack collection and photos.